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6 VRAGEN - AL 15 GEÏNTERNEERDEN VROEGEN EUTHANASIE

‘Aantal euthanasie-aanvragen zal
alleen nog toenemen’
16 SEPTEMBER 2014 | Van onze redactRICE Eline Bergmans

Frank Van Den Bleeken. Herman Ricour

1. Waarom werd Frank Van Den Bleeken geïnterneerd?

Frank Van Den Bleeken werd eind jaren tachtig geïnterneerd na een reeks zedenfeiten en
de moord op een jonge vrouw. De rechter verklaarde hem ontoerekeningsvatbaar, omdat
hij leed onder zware dwanggedachten waardoor hij niet verantwoordelijk is voor zijn
daden.
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‘Ik ben een gevaar voor de maatschappij’, zei Van Den Bleeken zelf in 2001 in een
Panorama-uitzending. Hij deed nooit een aanvraag om vrijgelaten te worden en vroeg zelfs
nooit penitentiair verlof aan.

De 50-jarige man vindt dat hij psychisch ondraaglijk lijdt, omdat hij na bijna dertig jaar
gevangenschap nog altijd worstelt met gevaarlijke seksuele fantasieën. In 2011, nadat hij 27
jaar in de gevangenis van Merksplas zat opgesloten zonder behandeling, besliste hij een
euthanasie-aanvraag in te dienen.

2. Was er geen Nederlandse instelling waar hij terecht kon?

Na zijn euthanasie-aanvraag onderzochten artsen of er therapeutische mogelijkheden
bestaan die zijn leed kunnen verzachten. De Pompestichting in Zeeland die langdurige zorg
voor (seksuele) delinquenten aanbiedt, toonde zich bereid om Van Den Bleeken op te
nemen. Toch gaven de bevoegde instanties geen toelating. Omdat dat te duur was, maar
wellicht ook om te vermijden dat nog andere geïnterneerden dezelfde vraag zouden stellen.

Zijn advocaat, Jos Vander Velpen, dagvaardde minister van Justitie Annemie Turtelboom
om een plaats af te dwingen, maar het Brusselse hof van beroep oordeelde dat de minister
niet bevoegd is om te beslissen over een overplaatsing naar Nederland. Frank Van Den
Bleeken zette door met zijn euthanasie-aanvraag en kreeg nu de toelating van Justitie. In
een reactie noemt SP.A-senator Bert Anciaux het schandalig dat noch de Commissie tot
Bescherming van de Maatschappij (CBM), noch de minister de nek uitstak voor Frank Van
Den Bleeken. ‘Dit is een schande voor de Belgische staat.’

3. Biedt het nieuwe Forensisch Psychiatrisch Centrum in Gent geen oplossing
voor Van Den Bleeken?

‘Het forensisch centrum in Gent werd gebouwd om geïnterneerden door te sluizen naar de
reguliere psychiatrie of de maatschappij’, zegt Jos Vander Velpen. ‘Dat is onmogelijk voor
mijn cliënt. Hij heeft een langdurige oplossing nodig.’

Volgens professor Wim Distelmans die Frank Van Den Bleeken verschillende keren
ontmoette, is de man alleen gebaat bij palliatieve psychiatrische opvolging. ‘Maar dergelijke
zorg is in België niet voorhanden.’

4. Waarom bestaat in België geen palliatieve psychiatrische zorg voor
geïnterneerden?

Hoeveel geld er wordt uitgetrokken voor gevangenen, is een maatschappelijke keuze.
‘Welke Belg wil meer middelen uittrekken voor gevangenen? Het is een moeilijke kwestie’,
zegt Wim Distelmans die zich voorstander toont van een centrum zoals dat in Nederland.



‘Het is een gewetenskwestie. Ik vind niet dat een mens kan worden opgeofferd, omdat een
opvangsysteem voor gedetineerden in België tekortschiet.’

Bert Anciaux beaamt: ‘Ik vind het ronduit grof dat euthanasie als oplossing wordt gezien
voor een geïnterneerde die zorg vraagt.’

5. Dienden er nog geïnterneerden een euthanasie-aanvraag in?

Sinds de vraag van Frank Van Den Bleeken in het nieuws kwam, heeft Wim Distelmans
weet van 15 aanvragen door geïnterneerden. Elk geval wordt individueel bekeken. Telkens
moeten drie artsen beoordelen of het om een aanhoudend ondraaglijk en uitzichtloos fysiek
of psychisch lijden gaat.

Experts, onder wie Bert Anciaux en moraalfilosoof Johan Braeckman, gaan ervan uit dat
het aantal euthanasie-aanvragen door geïnterneerden nog zal toenemen.

6. Wat zal er nu gebeuren met Frank Van Den Bleeken?

Volgens zijn familie zou Frank Van Den Bleeken een arts hebben gevonden die de
euthanasie wil uitvoeren. Dan kan het snel gaan. Eerder hebben twee psychiaters een
positief advies verleend, zoals de wet vereist. De minister van Justitie stemde toe om de
man 48 uur naar een ziekenhuis te laten brengen, zodat hij afscheid kan nemen van zijn
familie om op een menswaardige manier te sterven.
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| HET INTERVIEW - MORAALFILOSOOF JOHAN BRAECKMAN

‘Je mag niet weigeren omdat de aanvrager een
gevangene is’
Gedetineerde Frank Van Den Bleeken krijgt na een lange
procedureslag euthanasie. Hij heeft geen andere optie dat hem uit
zijn psychisch lijden kan verlossen. Is euthanasie een alternatief
voor psychologische hulp? France Van Nieuwenborgh
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| EUTHANASIE GEÏNTERNEERDE VERKRACHTER GOEDGEKEURD

‘Frank is opgelucht’
De geïnterneerde Frank Van Den Bleeken mag overgebracht worden naar een ziekenhuis om
euthanasie te laten uitvoeren. Hij had een kort geding ingespannen tegen de minister van Justitie
om dat gedaan te krijgen.
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